

Fremmødte : Karina, Nikoline, Mette, Sebastian og Anette.

Har meldt afbud: Christina, Mathilde og Hjarne

Dagsorden 3/4:

1. Kommunikation i bestyrelse. Generelt set om hvordan vi kommunikerer i bestyrelsen (oplæg ved Nadia og til kort drøftelse)

-

2. Sløjfe udvalg. Mette foreslår at vi sløjfer udvalg til fordel for at der i stedet uddelegeres opgaver. Sådan så man bare kan tage den mængde opgaver som overskuddet er til og ikke er låst til de enkelte udvalg. (oplæg ved Mette og til beslutning)

- Der startes med dette punkt, da Nadia ikke er dukket op. Mette fremlægger punktet, Nikoline synes det er en god idé, da hun ønsker at kunne hjælpe mere til. Anette synes ikke at det er en god idé, da pointen var at der skulle komme andre ind ude fra for at kunne have flere i udvalgene. Tror at det kunne blive noget rod. Synes at vi skal forsøges at få flere ind (ude fra) i de forskellige udvalg, på generalforsamlingen. Anette foreslår også at man kan være mere i ét udvalg. Sebastian synes at begge er en god idé. Sebastian foreslår også at vi kan sløjfe udvalgene midlertidigt. Mette tilføjer at vi kun er 24 medlemmer, inkl. Bestyrelsen så det nok er en bedre idé. Anette synes vi skal vente til efter GF, så vi kan se om der er nogle ude fra der vil ind, men ellers at droppe udvalgene efter. I 6-12 mdr. Til at starte med.

Emnet tages op på GF så vi kan se om der er nogle der melder sig ellers sløjfes det.

3. Samarbejde med elever fra folkeskole omkring adgangsmærket og app (oplæg ved Sebastian og til beslutning)

- Sebastian fremlægger emnet. Anette siger at det er vigtigt at vi sørger for at når eleverne er ude af folkeskolen, at det så aftales vi overtager projektet 100%. Der besluttet at vi laver et samarbejde, med en kontrakt om at vi hele tiden har alle rettigheder, så de ikke kan tage projektet med sig.

4. Solsikkeprogram, skal vi måske se om vi kan få et samarbejde op at stå? (Til beslutning)

- Nikoline synes det er en god idé at lave et samarbejde, da de er så kendte efterhånden. Hun nævner at hun har læst at flere patientforeninger har fået lavet deres egne kort til solsikke snor, og at det kunne være en god idé hvis vi prøvede det. Anette nævner at de har fået nogle mærker man kan få på skiltet i forvejen. Der kommer information om at det koster 17.000kr at kunne være med til det.

Det nævnes at der kan tages kontakt. Sebastian nævner at man enten kunne se om vi kan finde en sponsor. Evt. udbydere - crowdfunding. Vi tager emnet op igen efter GF, når vi har fundet ud af om udvalgene bliver sløjfet. Men alle synes det er en god idé.

5. Københavns Kommune er kommet med et nyt forslag til en flyer, hvor vi måske skal indover (oplæg ved Mathilde og til beslutning)

- Mette synes ikke at vi skal gå ind over de enkelte kommuners flyers, hellere at vi har fokus på at lave vores egne. Nikoline er enig i det - HVIS vi kan gøre det skal vi sørge for at de ikke kan vende

og dreje det.

Sebastian nævner at Mathilde snakkede om at vi skal have sidste godkendelse. Sebastian foreslår at vi laver vores egne flyers og så kontakte alle kommuner individuelt om at de kan have dem liggende. Så slipper kommunerne for at arbejde for meget.

Anette og Nikoline synes dette er en god idé. Dog er Nikoline bange for at KBH kommune kunne vælge at lave deres egne flyers og stadig forholde sig til dét der står der, i stedet for vores.

Mette foreslår at vi prøver at tage den igennem KL (kommunernes Landsorganisation)

Konklusion : Vi ønsker ikke samarbejde med KBH Kommune

6. Rejser, kontakt til ambassader, så der kan stå en fyldestgørende beskrivelse på hjemmesiden om hvordan man kommer ind og rejser med servicehund i det enkelte land (oplæg ved Sebastian og til beslutning)

- Karina nævner også ift. Fly. Manglende information omkring evt. At blive spurgt om lægeerklæring for SH, især i udlandet da det kan resultere i at man ikke kan komme hjem. Alle er enige i at dette er et godt punkt.

Mette nævner at der skal tages op på næste bs ift. Udvidelse af hjemmeside.

Der gives tilladelse til at seb går videre med det. Det laves som PDF filer. Bevus fra ambassade der kan tages med i rejselandet.

Huskeliste.

7. Vest - hvilke udbydere mangler vi til at skifte farve på vest? (Til beslutning)

- Servicehundeforeningen & team servicehunde Danmark. Dansk dyreinstitut???? Mette foreslår at hun tager fat i de udbydere om at de kan skifte farve på deres veste. Selvvalgt blå farve. Så kan der på længere sigt arbejdes hen imod et specifikt design. Anette nævner at det f.eks er vigtigere at få ens ID-kort og certificeringsbevis.

Mette får tilladelse til at gå videre med det.

Evt. lave en crowdfunding så alle kan få nye veste, da mange ikke har råd til det. Shf tager f.eks. 500kr for det

8. Foredrag - Mette og Mathilde har allerede foredrag i andre sammenhænge, må FSBR nævnes der? Skal vi have decideret FSBR foredrag lavet? (Til beslutning)

- Alle godkender. Mette foreslår også at lave et uddrag til at vi kan lave vores egne foredrag. Dette bliver godkendt.

9. Eventuelt

- Få indarbejdet ESA system i Danmark? En hund der kan få boligrettigheder men ikke resten af det. Det ville nok kunne tage presset af trænere m.m.

Nikoline - Meget vigtigt at få pointeret at de ikke har offentlige rettigheder.

Lovgivning ang. Sh igennem først.

- - Lovpligtig certificering.
- - Nikoline : Er blevet inviteret til en fb gruppe om sh brugere der er medlemmer over

30år. Der var et langt opslag hvor de indirekte talte dårligt om os og vores arbejde.

- - Discord : Sebastian laver video guide til discord. Det bliver vedtaget at dette bliver fremtiden.
- - Introducerende opslag - Mette overtager opgaven, med at lægge opslagene på facebook, når de øvrige bestyrelsesmedlemmer sender deres beskrivelse til Mette.
- - Events - slutning af Maj - snakkes OM EFTER GF. Evt. reklame på instagram?

Tøj? Anette vil bla. Gerne have, på trods af at hun nok ikke kan komme med til events. Indenfor - indkøbscentre. Mette får tilladelse til at skrive til storcentre.

- - Crowdfunding - evt. GoFundMe?